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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 77)
20 czerwca 2017 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (PO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2017 r.

W posiedzeniu udział wzięli  pracownicy Kancelarii  Sejmu: Krzysztof Majer i Artur Zaniewski  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Wielce szanowni państwo, rozpoczynamy posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu 
i Turystyki. Zgodnie z listą obecności stwierdzam kworum i otwieram posiedzenie.
W dniu dzisiejszym przewidujemy rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji  od  

1 lipca do 31 grudnia 2017 r. Projekt został państwu przesłany drogą elektroniczną. Jest 
wstępnie rozpisany i uwzględnia wnioski i tradycje pracy Komisji. Teraz chciałbym, aby-
śmy popracowali bardzo spokojnie, przez 10 minut, bo głupio byłoby wcześniej skończyć 
posiedzenie. Wobec braku zastrzeżeń do protokołów z poprzednich posiedzeń stwierdzam 
ich przyjęcie. Pragnę zapytać posłów, czy do tego jednopunktowego porządku dziennego 
państwo posłowie mają uwagi. Dziękuję. Stwierdzam przyjęcie porządku posiedzenia 
Komisji.
Jeszcze raz pragnę powiedzieć, że mieliśmy być gospodarzem komisyjnego spotka-

nia na Eko Zakopane z władzami samorządowymi gmin górskich i zainteresowanymi 
gestorami polskich stacji narciarskich, którzy są za rozwojem tej części gospodarki tury-
stycznej. W najbliższy poniedziałek 26 czerwca mieliśmy odbyć konsultacje podczas kon-
ferencji Eko Zakopane. Agenda została państwu przesłana. Minister środowiska oraz 
minister energetyki będą rozmawiać o czystym powietrzu. Mieliśmy zrobić ten element 
turystyczny, byłem za tym. Prosiłem, aby 2 tygodnie temu przesłać i promować tę tema-
tykę. Wiem, że pan przewodniczący Matuszewski odczytał to zaproszenie 2 tygodnie 
temu. Nie ma jednak żadnego zgłoszenia, więc trudno robić wizytację. Mogę z branżą 
się spotkać, ale wydaje mi się, że to będzie słabe rozwiązanie. Wiem, że jest teraz okres 
wakacyjny, ale to nie jest w porządku. Tematy są według mnie ważne z punktu widzenia 
turystyki. Zajmowaliśmy się nimi w ubiegłej kadencji. Uważam, że powinniśmy dysku-
tować również na ten temat. Może byłoby nawet ostro, ale to dobrze, aby wyrobić sobie 
pewne zdanie i zobaczyć, gdzie jesteśmy. Będzie można przedyskutować pewne rozwią-
zania z samorządowcami.
Jeśli  jednak do jutra nie będzie żadnych zgłoszeń, musiałbym mieć przynajmniej 

trzech posłów ze sobą z poniedziałku na wtorek, aby to miało jakiś sens. Jeśli pojadę 
sam, zostaniemy słabo odebrani  jako parlament. Lepiej  się wtedy wycofać  i tam nie 
jechać. Ponowię dziś SMS. Wtedy zrobilibyśmy to już bez zadęcia organizacyjnego, może 
marszałek wynająłby jedną salę na konsultacje w hotelu Nosalowy Dwór, gdzie orga-
nizowana jest ta konferencja. Każdy wziąłby nocleg na swoje środki ryczałtowe i tak 
byśmy sobie poradzili z tym wszystkim. Będę czekał. Jeśli nie będzie zgłoszeń, też jak 
tam pojadę, nie będę robił konsultacji albo w ogóle się wycofam, bo nie uda się to dyplo-
matycznie. Jeszcze raz apeluję, również do pana posła Koseckiego, który mógłby mieć 
trochę więcej energii i przetransportować się do południowej Polski. Eko Zakopane omó-
wiłem. Teraz przechodzimy do projektu planu pracy.
Jak państwo mogą zobaczyć, w lipcu przewidziana jest informacja na temat sportu 

w siłach zbrojnych – tradycyjnie – oraz na temat działalności wojskowych centrów szko-
lenia sportowego. Można tu dopisać projekt ministra Macierewicza w zakresie strzelnic 
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– ciekawe, czy on się rozwija. Pamiętają państwo, że w mediach pojawiały się informacje 
na ten temat. W ramach tego przeprowadzimy dyskusję, nie trzeba tego dopisywać. 
W lipcu przewidziana jest również informacja na temat organizacji XX Ogólnopol-

skich Igrzysk Ludowych Zespołów Sportowych. To również tradycyjny punkt. Kolejna 
jest informacja na temat LZS i ich wkładu w upowszechnianie sportu wśród dzieci i mło-
dzieży oraz sportu wyczynowego. Rozumiem, że minister sportu i turystyki oraz prezes 
LZS to przedstawią.
W lipcu także uwzględniona jest informacja na temat stanu przygotowań do orga-

nizacji  turnieju finałowego mistrzostw Europy w piłce  siatkowej mężczyzn w Polsce 
w 2017 r.,  które  odbędą  się  one w sierpniu  i wrześniu w Polsce.  Jest  też  informacja 
na temat wysokości środków finansowych przekazanych przez resort na polskie związki 
sportowe w grach zespołowych i sportach indywidualnych. Dlaczego jest takie rozróżnie-
nie? Czy nie da się tego uprościć? Jeśli piszemy o grach zespołowych i sportach indywidu-
alnych, to znaczy, że o wszystkich. To propozycja ze strony ministra, ale myślę że można 
ją uprościć – „polskich związków sportowych”.
Informacja na temat działalności Polskiego Związku Golfa oraz o planach działalności 

w najbliższej przyszłości. Myślę, że to ważny punkt, bo ten sport zaczyna się rozwijać. 
Moglibyśmy zaprosić jeszcze raz, po tych moich spotkaniach, rektorów AWF. Był projekt, 
ale nie pana ministra Macierewicza, aby zrobić strzelnice na AWF-ie, tylko golfowe, jako 
ciekawy element rozwoju tego sportu w Polsce.
We wrześniu przewidujemy informację na temat udziału i wyniku polskiej reprezen-

tacji narodowej w piłce nożnej. Wykreśliłbym to. Nie wiem, czy będziemy oceniali wynik 
reprezentacji na posiedzeniu Komisji. Pan Boniek znów nie przyjdzie, patrząc na wynik. 
Pan trener Dorna podobnie, choć jeszcze Polska nie zginęła.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Jestem przeciw. Zaraz to przegłosujemy.

Poseł Roman Kosecki (PO):
Proszę nie oceniać reprezentacji przed zakończeniem turnieju.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czyli taką informację chcecie zostawić: informacja na temat planów finansowych spółek 
i ich stanu oraz planów działalności na przyszłość? W tym uwzględnione są COS. Dzie-
siąty punkt podkreśliłby  to mocniej, w kontekście  igrzysk,  ze szczególnym uwzględ-
nieniem  przygotowań  do Pjongczang.  To retrospekcja,  takie  późne  podsumowanie 
2016/2017? Czy to jest jakiś błąd? W październiku będziemy oceniali poprzedni sezon, 
panie Krzysztofie? Wykreślmy to, mówmy o przyszłości. Mamy Pjongczang i niech pre-
zesi zameldują,  jak są przygotowani do sezonu 2017/2018. To ważny sezon z punktu 
widzenia 4-letnich planów działalności.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Czyli na przyszłość?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Tak. Na przyszły rok, bo w listopadzie startują puchary świata i termin w październiku 
jest dobry. Plany inwestycyjne ministra sportu i turystyki 2018–2019.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
To istotne, bo po spotkaniach w COS będzie może jakaś informacja na temat planów 
inwestycyjnych, która wyniknie z posiedzeń wyjazdowych. Mieliśmy jechać do Szczyrku 
w listopadzie. To będzie trochę za późno. Mówiliśmy też o wyjeździe tam, gdzie trenują 
wioślarstwo…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
OK.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
…Giżycko, Szczyrk  i wtedy możemy  rozmawiać  o sprawach  inwestycyjnych. Bardzo 
dobrze, że tak jest. To będzie łączyło się z różnymi dezyderatami, po spotkaniach.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dobrze. Dopisz te uwagi.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
To byłaby druga połowa września.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
To jest dopisane. 
Rola Szkolnego Związku Sportowego. Wykreślmy informację na temat udziału pol-

skiej reprezentacji w październiku – Ałmaty 2017. To zbyt późno. Można zostawić infor-
mację na temat realizacji zadań w obszarze sportu akademickiego.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Tak, to drugie można.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
GOPR, TOPR w listopadzie,  jak najbardziej. Fundacja Rozwoju Kultury Fizycznej – 
ostatnio tam się działy jakieś niedobre rzeczy. 
Bardzo proszę.

Poseł Adam Korol (PO):
Panie przewodniczący, chciałem zaproponować jeszcze jeden temat w listopadzie, bo tam 
jest wolne miejsce –  informacja na temat działalności  Instytutu Sportu. Nigdzie  ten 
temat się nie znalazł, a to ważna instytucja dla polskiego sportu.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Może dopisać też agencję antydopingową? Ona będzie tworzona.

Poseł Szymon Ziółkowski (PO):
Myślę, że warto rozpatrzyć jej działalność.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Powinien być taki punkt, na jakim to jest etapie. Dopiszmy też tę agencję. 
Informacja na temat kształcenia kadr w sektorze turystyki.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Który punkt przeczytałeś teraz?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
19.

Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
Panie przewodniczący, chciałam zgłosić dwa tematy, ale proszę o termin wcześniejszy 
niż listopad. Pierwszy będzie dotyczył podatku od nieruchomości dla obiektów sporto-
wych. Dochodzą do mnie słuchy, iż obiekty te odnotowują jakąś podwyżkę w podatku 
od nieruchomości. Wydaje mi się, że z Ministerstwem Finansów warto rozpatrzyć ten 
punkt szeroko.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Można omówić to szeroko, aby pokazać średnią wzrostu.

Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
Być może ze szczególnym uwzględnieniem COS, które są specyficznymi obiektami. Pro-
ponowałabym ten temat poszerzyć również o to, o czym rozmawialiśmy w poprzednim 
okresie, czyli o kolejki linowe. Moglibyśmy powrócić do tematu, jak obniżyć koszty ich 
działalności.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Stacje narciarskie są w pakiecie, który wysłałem do konsultacji do ministerstwa. Nie 
przyszły jeszcze żadne odpowiedzi.

Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
Drugi temat byłby w związku z kontrolą NIK w zakresie suplementów diety. Jest bardzo 
wiele suplementów używanych przez sportowców, a wyniki tej kontroli, ogólnie mówiąc, 
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są dość negatywne. Wydaje mi się, że powinniśmy zostać szczegółowo poinformowani, 
jak  to wygląda w zakresie  suplementów diety, które  zażywają  sportowcy  i wszystkie 
osoby, które chcą podnosić swoją wydolność fizyczną.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Proszę.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Do tej pierwszej kwestii podjętej przez panią poseł, jeśli chodzi o podatek od nierucho-
mości dla obiektów sportowych – obojętnie o jakich byśmy mówili, sprawdzałem to wcze-
śniej – trudno temu zaradzić, gdyż jest to podatek, który jest dochodem gminy. Obawiają 
się, że zniżki lub wykluczenie z tego podatku spowoduje, że subwencja na następny rok 
będzie o niego pomniejszona. Samorządy są trochę pod ścianą. Chętnie pomogłyby tym 
obiektom sportowym.

Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
Mają taką możliwość ustawową – obniżyć ten podatek.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Jeśli miałoby być to w oparciu o ustawę, to oczywiście warto o tym rozmawiać, zoba-
czymy jednak z jakim skutkiem.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Myślę, że musimy dopisać informację na temat działalności Polskiej Organizacji Tury-
stycznej i planów na rok 2018.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Pod koniec. Kiedy by to było?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Nie mówię już o miesiącu. Wcześniej powinniśmy się zająć sprawą informacji na temat 
funkcjonowania ustawy – Prawo wodne i jej wpływu na rozwój sportu i turystyki w Pol-
sce. To temat, który powinniśmy dotknąć na przełomie czerwca  i lipca. Powinniśmy 
tu zaprosić prezesów związków i branży turystycznej. Oni dostrzegali pewne rzeczy, ale 
nie przebili się z tym. Mówiąc o rozwoju sportu narciarskiego, jest np. kwestia naśnie-
żania. Zwracano uwagę, że są traktowani jako ci, którzy wykorzystują wodę do celów 
przemysłowych. Ta woda jest jednak w obiegu i nie zanieczyszczają jej. Na tę kwestię 
powinniśmy zwrócić uwagę ministrowi środowiska, aby w pierwszej nowelizacji złożyć 
jak najwięcej tematów sportowych, aby były skorygowane. Według mnie ta ustawa w tym 
roku będzie jeszcze przynajmniej dwa razy nowelizowana.

Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
W Prawie wodnym?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Bo pojawią się nowe informacje, gdy ludzie zobaczą, jakie rachunki płacą i że ten biznes 
przestał być opłacalny. Z perspektywy ochrony środowiska nikt tego nie dostrzega.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Jest to istotne również w zakresie działań związanych z COS. Przykładowo na Kuba-
lonce w Wiśle jest problem, polegający na tym, że inwestycja naśnieżania tras i ich rekul-
tywacji wymaga dość sporych nakładów związanych z akumulacją wody, czyli zbieraniem 
jej w okresie opadów, aby później w zimie ją wykorzystać. Prawdopodobnie będą budo-
wane zbiorniki do naśnieżania. Wtedy kubatura wody, którą będą wykorzystywali, jest 
bardzo duża i trudno sobie wyobrazić, aby cena wody była taka, jak mówiliśmy przed 
chwilą, za jej użytkowanie, a ona jest w obiegu. To istotna kwestia.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Tak. Uważam, że z punktu widzenia rozwoju sportu powszechnego powinniśmy też dowie-
dzieć się, czy wzrasta liczba – organizowanych przez samorządy, organizacje pozarządowe 
– imprez masowych, szczególnie w zakresie biegów i kolarstwa. Rozdzieliłbym to. 
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Jest  jeszcze  triatlon,  który można  by traktować  podobnie,  ale  to specyfika  tych 
imprez. Powinniśmy postawić na biegi i rowery, aby ładnie je pokazać na posiedzeniu 
Komisji, zaznajomić się z rozwojem dyscyplin, dowiedzieć się,  ilu przybywa w Polsce 
biegaczy-amatorów czy uprawiających klasyczne  sporty  rowerowe –  rowery górskie, 
wyścigi. Moglibyśmy zaprosić ministra, ale powinien nam zebrać informację, w jakim 
kierunku idziemy, i powiązać to z systemem profilaktyki, jeśli chodzi o badania lekarskie 
dla amatorów. Powinniśmy mówić o tym, że potrzebne są testy, które w Polsce się sto-
suje, np. jest test Coopera. Ze środków publicznych są wydatkowane pieniądze na tego 
typu przedsięwzięcia. 
Pan Roman Kosecki  jeszcze chciał zabrać głos… I jeszcze są rowery w połączeniu 

z wyjazdowym posiedzeniem prezydium na największych targach rowerowych w Kiel-
cach… Wiedzą państwo, że we wrześniu jesteśmy zaproszeni i chciałbym, abyśmy tam 
pojechali szeroką grupą, tym bardziej, że roducenci polskich rowerów, dzięki zaintere-
sowaniu tym sportem powszechnym…

Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
Na rowerach tam jedziemy?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Tam będzie dla nas zorganizowane wewnętrzne kryterium. Nie nazwałbym tego wyścigiem…

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Asów.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Proszę bardzo, Roman Kosecki.

Poseł Roman Kosecki (PO):
Mam jedną uwagę do pkt 6. Skupiliśmy się tu na występach reprezentacji i wynikach, 
a ja bym chciał pełną informację. Może również ze strony gospodarzy miast, w których 
odbywały zawody. Warto omówić, ilu było kibiców, do jakich sytuacji doszło. Chcieliby-
śmy tę całą sprawę organizacji mistrzostw rozszerzyć.
Druga kwestia, być może już po wprowadzeniu ustawy, myślę, że warto rozpatrzyć 

punkt w zakresie sportów intelektualnych. Zaprosilibyśmy wszystkie osoby, związki, 
stowarzyszenia, może nowe rzeczy, które się pojawią, aby tę sprawę przybliżyć. W listo-
padzie jest wolny termin i moglibyśmy na ten temat sobie porozmawiać. Wiedzielibyśmy, 
co tam jest napisane. Dyskusja była dość żywa i fajna, jak pamiętamy. Myślę, że warto 
na ten temat porozmawiać, szczególnie, jeśli przyszłyby osoby, których to dotyczy i opo-
wiedziały nam o tym. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Schreiber.

Poseł Łukasz Schreiber (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, kontynuując temat rozpoczęty przez pana posła 
Koseckiego, chciałem przedstawić propozycję. Nie upieram się,  jeśli chodzi o terminy, 
to nie jest sprawa paląca. Może w tym, a najpóźniej w przyszłym półroczu moglibyśmy 
poświęcić  czas  na informację  o tym,  co dzieje  się w szachach,  które można  połączyć 
z brydżem, lub oddzielnie. To kwestia dyskusyjna. W ubiegłym roku odnieśliśmy bar-
dzo duży sukces, czyli srebro żeńskiej reprezentacji na olimpiadzie. Teraz trwają druży-
nowe mistrzostwa świata, gdzie walczy 10 najlepszych drużyn męskich i żeńskich. Polacy 
są na pierwszym miejscu, ale zobaczymy, jak turniej się skończy. 
Warto też rozmawiać na temat kwestii, które poruszaliśmy na posiedzeniu Komisji 

podczas omawiania ustawy. Może niektórych uda się przekonać, zwłaszcza jeśli byłoby 
to połączone z zaproszeniem jakiejś części reprezentacji, że to faktycznie też jest sport. 
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Rozdzieliłbym to na dwa bloki. Rozumiem, że ta dyskusja miała przebieg, który nas dzie-
lił nie w tym, że tradycyjnie uznawane są za sport szachy i brydż sportowy. To nie ulega 
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wątpliwości, że są związki, które w myśl prawa nabyły status związków i są nimi trady-
cyjnie, są afiliowane przy MKOl. Proponowałbym, aby zrobić to, o czym mówili panowie 
Schreiber i Kosecki, aby szachom poświęcić odrębne posiedzenie Komisji, wespół z Komi-
sją Edukacji, Nauki i Młodzieży, aby to miało sens. Oprócz tzw. profi – tego najwyższego 
poziomu szachowego, zależy nam na logicznym myśleniu młodych ludzi. Szachy mogą 
temu pomóc.
Moglibyśmy  przeprowadzić  wspólne  posiedzenie,  aby  zwrócić  uwagę ministrowi 

edukacji narodowej, aby otwierał szkoły, dawał środki w kooperacji z ministrem sportu 
i turystyki na promocję tego sportu w szkołach. Jeśli chodzi o e-sport, jest różnica zdań, 
która będzie dziś widoczna podczas drugiego czytania ustawy na sali sejmowej. Uważam, 
że powinniśmy spokojnie się do tego przygotować, we wrześniu lub październiku omówić 
ten temat, aby uświadamiać wszystkim, że e-sport ze sportem nie ma nic wspólnego. 
Z naszego punktu widzenia stoimy trochę po drugiej stronie tego rozwoju. Wiemy, że on 
jest, ale chodzi o to, aby był świadomy, kontrolowany przez państwo, aby były zasady 
funkcjonowania tego zjawiska, jakie jest dziś nazywane e-sportem.
Według mnie taka nazwa nie powinna być stosowana, bo jest myląca. To są uzależnie-

nia behawioralne, poważne problemy, przed którymi będzie stało społeczeństwo świata. 
W niektórych rozwiniętych krajach problemy te są poważne. Uważam, że powinniśmy 
to omawiać z ministrem cyfryzacji. Wiemy, że tylko jeden kraj zajął się do tej pory tym 
ustawowo. W ustawie  o cyfryzacji  ten  e-sport unormowała Francja.  Zobaczylibyśmy 
tę francuską ustawę,  jak do tego doszli. To pierwsze doświadczenie w Unii, warto się 
z nim zapoznać. Porozmawialibyśmy z panią minister cyfryzacji i z naszym ministrem 
na temat rozwoju tego zjawiska i jak przeciwdziałać jego złym skutkom. To jest olbrzymi 
biznes i pewnie gdzieś będzie szukał kontaktu z parlamentem, aby stworzyć jak najlep-
sze warunki do funkcjonowania. To nowe zjawisko i musimy zastanowić się, jak do tego 
się odnosić. Myślę, że będzie dobrze to omówić we wrześniu lub październiku. Proszę 
bardzo.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Mówiliśmy o szachach. Czy właściwym byłoby, aby dodać do tego jeszcze brydż sportowy?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Nie  z edukacją.  Jeśli  jest  taki  wniosek,  nie  mam  nic  przeciwko  temu  i chyba  nie 
ma nikogo, kto byłby przeciwny, aby brydż sportowy zaprosić dodatkowo. W brydża spor-
towego możemy zagrać, jeśli jest taki wniosek pana przewodniczącego, i zrobić jakąś grę 
pokazową.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Mówię o tym, dlatego że w Oświęcimiu w jednej lub w dwóch szkołach brydż sportowy 
jest jednym z zajęć dodatkowych dla młodych ludzi.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
To może być w takim razie drugi punkt. Czy państwo się zgadzają?

Poseł Łukasz Schreiber (PiS):
Panie przewodniczący, to z edukacją będzie się średnio łączyło. Jeśli  jednak to zrobić, 
miałoby sens ustalić posiedzenie w październiku, listopadzie lub grudniu. Pani minister 
deklarowała i zwracała uwagę na to, aby wzmocnić rolę szachów w szkole. Będą jakieś 
pierwsze wnioski zapewne po pierwszych miesiącach funkcjonowania reformy, czy coś 
udało się zrobić w tym kierunku.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
OK.

Poseł Łukasz Schreiber (PiS):
Mamy też nowego prezesa związku.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Zrobimy w takim razie dodatkowo punkt brydżowy. Znajdziemy na niego miejsce. Czy 
są jeszcze inne wnioski? Proszę bardzo.
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Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Mam wniosek. Ze względu na to, że omawiamy różne ważne imprezy, nie wiem jak Komi-
sja, ale uważam, że warto podsumować igrzyska sportów nieolimpijskich we Wrocławiu. 
Myślę, że wszyscy to potwierdzą, to jedna z większych imprez sportowych w Polsce.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Popieram.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Chodzi o to, aby tego nie lekceważyć. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Gdy będziemy podsumowywali Euro U21, na tym samym posiedzeniu proponuję The 
World Games. To dwie imprezy sportowe. Można też dodać do tego siatkarskie mistrzo-
stwa  Europy.  To byłyby  trzy  duże  imprezy.  Damy  radę.  Możemy  przesunąć  oceny 
na przełom września i października i zrobimy sobie takie „przeżyjmy to jeszcze raz”. 
Czy są jeszcze jakieś uwagi? Nie słyszę. 
Jeszcze  kontakty międzynarodowe. Planujemy  jeszcze  przyjazd  delegacji  z Chin, 

11–14 września. Trzeba będzie się nimi zająć. Proszę o zgłaszanie się chętnych do udziału 
w podejmowaniu delegacji  chińskiej. Przyjazd delegacji  z komisji  sportu parlamentu 
tureckiego będzie w październiku, ze znakiem zapytania. Jest to zaległa wizyta, powin-
niśmy to zrobić, ale patrzymy też na sytuację naszego partnera. W listopadzie jest wyjazd 
do Korei Południowej. Wciąż nie ma jeszcze zaproszenia, bo tam też, jak państwo wiedzą, 
jest złożona sytuacja polityczna. Jest wyjazd delegacji tureckiej do Pekinu w grudniu. 
To w zasadzie pewne.

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Tureckiej?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Przepraszam, do Chin. Najprawdopodobniej strona ukraińska zaproponuje nam rewi-
zytę. Wraz z panem posłem Masłowskim podejmowaliśmy delegację ukraińską w Lubli-
nie przez 3 dni, daliśmy radę, ale było pracowicie. Sygnalizowali, że zaproszą nas w paź-
dzierniku do Odessy, na Ukrainę. Widzę, że pan poseł Ziółkowski się uśmiecha. Będzie 
jeszcze Gruzja. Dopisujemy jeszcze Gruzinów, bo ich niedawno gościliśmy.
Głosujemy. Kto jest za przyjęciem planu pracy z poprawkami? (15) Kto jest przeciw? 

(0) Kto się wstrzymał? (0)
Dziękuję za pracę. Jutro mamy posiedzenie Komisji o godzinie 15.00. Będą poprawki 

i budżet na jednym posiedzeniu. Zamykam posiedzenie Komisji.


